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Zápis 

ze 7. setkání Ekonomické rady farnosti Dolní Čermná 

(dále „ERF“)  konaného v úterý 19. listopadu 2024 od 18 hod. 

na faře v Dolní Čermné 

Přítomni: P. Mgr. Jan Lukeš – předseda ERF  

členové – JUDr. Hana Vágnerová, Ing. Marta Marešová, Jan Moravec 
a Ondřej Málek 

1. Zahájení jednání  

Společné setkání bylo zahájeno modlitbou. 

2.    Seznámení se stavem účtu a jiné info, sbírky apod. 

Otec Jan seznámil ERF se stavem finančních prostředků na účtech.  

Rozvaha příští rok oprava fasády kostela směrem k Orlovně cca 1.000.000 Kč. 

Možné dotace: 

- Pardubický kraj 

- městys Dolní Čermná 

- Fond solidarity BiHK 

- Ministerstvo kultury - Program obnova kulturních památek 
prostřednictvím ORP 

- sponzoři? 

4. Oprava kostela v DČ  

2024 – rekapitulace 

✓ Druhá část střechy kostela – v říjnu byla oprava střechy dokončena. 
Letošní náklady 1.000.000 Kč – vše uhrazeno.  

Farnost obdržela  dotace na tento účel:  

300.000 Kč od PK 

300.000 Kč od Městyse Dolní Čermná 

100.000 Kč od Biskupství královéhradeckého 

= 300.000 Kč z farního účtu (ze sbírek a darů) 

✓ Spodní okna v sakristii v kostele v DČ – zajištěno sponzorsky – 

vyměněno, byl vyměněn i shnilý vnitřní parapet  

✓ Omítka věže kostela v DČ – dokončeno, ještě plně nepředáno, stále 

připomínky – řeší p. Šejnoha, je zatím zaplacená jen část faktury 250.000 
Kč z 482.000 Kč,  

Dotace na účtě farnosti:  

200.000 Kč Městys DČ 

30.000 Kč  Fond solidarity BiHK   

 + 252.000 Kč z darů farníků a dárců 
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Je třeba se ještě sejít s jednatelem spol. KPV p. Mikulou a vikariátním 
technikem a převzít dílo, dotáhnout…  

Nábytek sakristie DČ – o. Jan oslovil 29. 10. e-mailem pana Jana Svobodu 

z DČ na masiv a pana Radima Kotyzu, který dělal skříň v Petrovicích 
z lamina před necelými dvěma lety. Dnes byl oběma znovu dotaz 
připomenut. 

Přivedení vody do sakristie v DČ – o. Jan při postupu v této záležitosti 
navrhuje nejdříve požádat městys o 

povolení připojení.   o. Jan 

Dále pak jedná s panem J. Jirčíkem ze Smrčiny a s panem L. Petrášem od 

Náchoda. 

Velká okna kostel – firma TTK jedná s památkáři na odsouhlasení repliky 

Okna sakristie vrchní – ERF rozhodla řešit na jaře nátěrem,  oslovit 

p. K. Mareše, případně p. Malečka  

Malé okno na schodišti na kůr –  natřel p. K. Mareš – prověřit zaplacení  
                                                                            zajistí  M. Marešová  

Ciferníky u věžních hodin – pan Václav Faltus zatékání opravil (slanění 
z věže kostela). Děkujeme!!!  

Špatné zavěšení lustru kostel DČ – výměna navíjejícího mechanismu, 
ocelové lano asi v pohodě – info Fr. Mareš – 
zeptat se Petra Mareše, zda koupit naviják – 

M. Marešová 

5.  Kácení stromů kolem fary – Úřadem městyse bylo povoleno pokácet dva 
nebezpečné stromy – osloven pan Tomáš Macháček, který by 

to přes zimu pokácel. Dřevo se využije na faře na topení. Úklid 
dřeva řešit brigádou.  

Náhradní výsadba – požádat o možnost vysázení na veřejném prostranství – 
zajistí M. Marešová 

6.  Pachtovné   

a) Pacht paní Stejskalová – doplaceno 

b) Pozemek v k. ú. Ostrov ppč. 6564 (pacht po p. Málkovi) – pachtovní 

smlouva podepsána s p. Hmírou na jeden rok do 25. 5. 2025. Z BiHK byla 
doručena zpráva, že pozemek můžeme prodat obci Ostrov, s návrhem 
jednotkové kupní ceny za 1 m2 dle znaleckého posudku. ERF navrhla sdělit 

tyto informace e-mailem starostce obce Ostrov.   

zajistí: O. Jan, s formulací pomůže  H. Vágnerová 

7. Opravy a práce na faře a okolo fary 

• Brána na dvůr fary – P. Vondra udělal plechování, které přidělal pan 
Vašíček. Děkujeme! Hotovo! 

• Výztuhy rezavé z pingpongárny natřít – je dobré natřít. 
                                                         Úkol trvá,  zajistí Jan Moravec na 

jaře  
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• Zaměření pozemku a cest kolem fary – H. Vágnerová zažádá o případnou  
směnu na městysu. Nejprve O. Jan zajistí cenovou nabídku na geodetické  

zaměření. 

• Mešní zpěvy – z roku 1989, na půdě 70 ks. O. Jan je nabídl k odkoupení 
k společnosti KatMedia, s.r.o., která je má stále v nabídce. Nabídli 40 Kč za 

kus. Otec Jan přijal. Vystavena faktura na 2.800 Kč, zpěvníky odeslány na 
náklady kupujícího. 

8. Kaple sv. Barbory – odtok dešťové vody ze střechy kaple – návrh p. Šejnohy 

Řešení: 

1. Opravit koryta – změnit směr spádu  

2. Opravit chodník – vyrovnat – J. Moravec zajistí cenovou nabídku od T. 

Maříka 

Celkovou obnovu kaple ERF rozhodla, řešit až po opravě kostela, sledovat 

vyhlášení dotačních titulů na Ministerstvu zemědělství na opravu drobných 
sakrálních staveb. 

9.  Dořešení úhrad za odběr elektřiny v kostele ve Verměřovicích se spol. 

Alberon Letohrad s.r.o. – smlouvu sepíše H. Vágnerová – úkol trvá   
sepíše H. Vágnerová    

10. Dary na účet farnosti – informace o darech za rok 2023 (účelových darech) 
a pravidelných měsíčních darech – přečteno o 
víkendu 12. a 13. 10. v rámci ohlášek  

11. Strom u sakristie na MH a další stromy – příští rok opět  žádost o dotaci 
na prořezání další části aleje + strom u 

sakristie zajistí T. Macháček a M. Marešová 

12.  Informace k svatbám – květiny, úklid a jiné info 

O. Jan připraví písemné informace, které bude předávat snoubencům. 

Předloží ERF příště na posouzení, jestli ok.  

13.  Dveře u sakristie na hřbitov – opravil pan Jiří Svoboda st. Děkujeme! 

Z minula:  

14. Vikariátní stavební technik – zajištěn od 1. 1. 2025 paní Jana Brychtová 
z Bystřece, na příští setkání ERF bude pozvána, příp. setkání hned v lednu 

s ní. Bude zaměstnancem na plný úvazek téměř jen pro náš vikariát. 

15. Živý katalog spam – farnosti byla znovu doručena faktura na úhrazení  

nevyžádaných (neobjednaných) služeb – nebudeme 
na ni nereagovat, je z nedůvěryhodných zdrojů 
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16. Klekátka v lavicích Petrovice – o. Jan poprosil Pavla Okrouhlického o 
opravu – ERF minule schválila, cenová nabídka 6.000 Kč za materiál a 3,5 
dne práce zdarma. Práce provedena. Vyžádat fakturu + oslovit starostu 

Petrovic p. Marka o příp. příspěvek, protože kostel je obecní.  

Další body:  

17. ČEZ sloupek velice nakloněný před farou 

Vyjádření – p. Friml z ČEZ Distribuce 13. 11. 24 – e-mail: 

 

Na základě Vašeho podmětu Vám sděluji, že pilíř č. R85 v D. Čermné bude 
vyměněn v r. 2025. Nejspíš v 1. polovině. 

18. Kancionály – zakoupeno 20 ks za 150 Kč za ks z Červ. Kostelce. Obmění se 
ve farnosti a nejstarší červené z Verměřovic se dají na MH. 

V zimním období se budou používat na faře v DČ. 

19. Varhany Petrovice – v so 16. 11. varhanář z Červeného Kostelce část 

pročistil. V roce 2025 je vyčistí celé bude-li zdráv. 50 % 
bude hradit farnost, 50% obec Petrovice. Před několika 
lety byl odhad 15.000 Kč.   

20. Email z 12. 8. – fotovoltaické elektrárny – O. Málek sdělil, že je to výhodná 
nabídka. ERF navrhla vytipovat případný pozemek.  

Marta Marešová příště předloží možnosti. 
 

21. Informace ze setkání pro kněze na BiHK dne 24. 10. 24 v HK  

- o. Jan sdělil některé informace:  

• informace ekonomické – náhrady z církevních restitucí se investují do 

nemovitostí (např. koupě domu v Karlíně, bytového domu v Pardubicích)  

• 150–180 mil. – se dalo v diecézi na opravy 

• Odhady, že v roce 2043 budou jen 3 kněží na vikariát. 

• Sčítání věřících v olomoucké arcidiecézi probíhalo tři neděle po sobě 

22. Pomníky na hřbitově v DČ – H. Vágnerová vyřídí na městysu, aby majitelé 

byli upozorněni a vyznáni na nutnost jejich odklizení   

23.  Otec Jan informoval, že ze schůzky chrámového sboru, dětské scholy a scholy 

mládeže vyšel požadavek na zrušení zadních dvou lavic, dále dvou lavic se 
stojánky a zakoupí se stojánky, které budou vyhovující jak pro chrámový sbor, 
tak scholu mládeže a dětskou scholu. Stojánky byly zakoupeny a převezeny 

na kůr. 

24.  Otec Jan informoval o daru pro naši farnost 30.000 Kč od dárce (kamaráda) 
z jiné farnosti … jak motivovat další i z naší farnosti?;) 

25.  Dopis od firmy Valespora odkup lesa – bezpředmětné, farní lesy spravuje 
diecéze 

file:///C:/Vyjádření
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26.  Vyklizení sena z farní stodoly – otec Jan se obrátil s prosbou na V. 
Kubíčkovou, přislíbila, že zajistí vyklizení starého sena  

27.  Nadační fond škoda sponzoring – o. Jan informoval, že oslovil Škoda auto – 

bylo mu sděleno, že sponzorují Mladoboleslavsko a Rychnovsko. 

28.  Robotický vysavač na faru – členové ERF se vyjádřili, že s tím nikdo nemá 
zkušenost, zatím nepořizovat… 

29. Informace o. Jana, že nahoře v koupelně je na několika místech rezavá vana, 
je třeba vyměnit. 

30. Informace o. Jana ze setkání se starostou Petrem Helekalem 

 voda v sakristii – poslat žádost na městys 

 Osvětlení hřbitov – starosta slíbil, že se tím bude zabývat 

 Převzetí hřbitova – městys nemá zájem 

 Informace o akci 15. 6. 2025  

31. Podněty členů ERF 

 kuchyň přízemí fara – z biskupství byla přivezena starší kuchyňská linka, 

jen za odvoz – o. Jan informoval, že oslovil jednoho farníka, u něj možnost 

v létě ji instalovat, ještě se zeptá K. Macháčka ohledně možnosti instalace 

 Suť u altánu – O. Málek sdělil, že K. Macháček to odveze, nevešlo se na 

traktor                                                                           

zajistí O. 

Málek 

 Verměřovice el. zvonění  – oprava – J. Moravec se dotázal, zda je možné 

proplacení – ERF Schválila 

 Dlažba na terasu fary – O. Málek sdělil, že je to 56 m2 – ERF souhlasí se 

zakoupením materiálu a provedením  

Jan Moravec zjistí u Jiřího Moravce, 

zda ponechat betónek, který byl 

udělán letos. 

Jednání bylo zakončeno společnou modlitbou a požehnáním. 

Další jednání ERF se uskuteční v úterý 21. ledna 2025 od 18 hod. na faře 

Dolní Čermné. Pokud bude třeba, budou členové ERF informování e-mailem nebo 
bude svoláno mimořádné jednání.       

 

 

Zapsal: o. Jan a Marta Marešová 

Schválili: členové ERF 

 


